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معاون علمی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان 
رییس جمهور در ســومین رویداد صنعت دانش 
بنیان از ضرورت شکل گیری شهرک های مأموریت 
محور با هدف تامین زنجیره نیازهای شرکت های 

دانش بنیان گفت.
به نقل معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری، سومین رویداد ملی صنعت دانش بنیان با محوریت 
صنایع کوچک و زیست بوم فناوری، صبح پنجشنبه گذشته با 
حضور روح الله دهقانی، معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان رییس جمهور، علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت و 
جمعی از فعالان شرکت های دانش بنیان، مدیران صنایع متوسط 

برگزار شد.
دهقانی در این مراســم گفت: تجربه نشان داده است وقتی 
موضوعی مدام تکرار و مطرح می شود به فرهنگ تبدیل شده 
و در نهایت، اجرایی می شود. این کلیدواژه »صنعت دانش بنیان« 
که وزیر صمت بر آن تاکید داشته و محکم در ترویج و اجرای 
آن اهتمام دارد و در رویدادهای مختلف تکرار و بازخوانی می شود 
هم باور و فرهنگی را ایجاد می کند مشروط بر آن که این رویه 
را ادامه دهیم. اگر رویداد صنعت دانش بنیان به طور مستمر و به 
مدت یک یا دو سال تکرار شود، قطعاً به مرحله نتیجه ملموس و 

خروجی های ارزشمند خواهد رسید.
وی با بیان این که رویــداد ملی صنعت دانش بنیان آوردگاه 
مجموعه های صنعتی و دســتگاه های مختلف برای تعامل و 
حرکت در مسیر پیشــرفت برای رسیدن به خروجی ملموس 
اســت، ادامه داد: این رویداد به محلی برای هم رسانی مسائل 
واقعی به مشتریان واقعی، پیمان کاران واقعی و اتصال نیازهای 
صنعت به توانمندی شرکت های فناور و نوآور تبدیل شده است. 
چهارمین دور از رویداد صنعت دانش بنیان که در پارک فناوری 
پردیس برگزار خواهد شــد، میزبان شرکت های دانش بنیان، 
فعالان صنعتی و فناور خواهد بود.معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رییس جمهور با اشاره به ضرورت اتحاد و همراهی 
راهبردی دســتگاه ها و نهادهای مختلف با محوریت اقتصاد 
دانش بنیان عنوان کرد: تصور نمی کنم در هیچ دوره دیگری از 
تاریخ جمهوری اسلامی، این سطح از هم فکری، هم افزایی و 
همکاری راهبردی، بین حوزه های مختلف وزارت صمت، وزارت 

علوم و معاونت علمی وجود داشته باشد.

 ضرورت گسترش شرکت های توانمند
 در شناسایی مسأله

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور با بیان 
این که در دنیا پارک های علم و فناوری به این شکل تفکیک 
شده که در کشــورمان داریم، وجود ندارد و پارک های علم و 
فناوری همان شهرک های صنعتی موفق هستند، عنوان کرد: 
در زیســت بوم دانش، فناوری، صنعت و اقتصاد دانش بنیان 
دچار تعدد عناوین و تیترها شده ایم. عناوینی همچون پارک، 
شهرک صنعتی، منطقه آزاد، مناطق ویژه از این دست مفاهیم 
هستند. در کشورهای مختلف حرکتی شروع شده مبنی بر این 
که اگرچه خوب است هویت ها در عرض توسعه پیدا کنند، اما 
به طور جدی به محتوا نیز توجه جدی دارند. به طور مثال چه 
اشکالی دارد که شهرک های صنعتی داشته باشیم که علاوه 
بر مزیت های خودشــان از مزایای پارک های علم و فناوری، 
مناطق ویژه تجاری و مناطق آزاد و سایر مزایای افزوده دیگر 

نیز برخوردار باشند.

 )SME( دهقانی بیان کرد: بنگاه های کوچک و متوســط
اگرچه زودبازده هستند، معایبی هم دارند از جمله این که ممکن 
اســت نتوانند در مقابل تلاطمات مقاومت کنند، مجال رشد 
کمتری نسبت به سایر شرکت ها داشته باشند و نتوانند تحقیق و 

توسعه عمیقی داشته باشند.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور با بیان 
این که معاونت از ایجاد مجموعه ها و شرکت های تعریف مسأله، 
کشــف و تبادل فرصت های اقتصادی برای صنایع کوچک و 
متوسط حمایت می کند، تصریح کرد: این شرکت ها با تعریف 
درست و دقیق مسأله، فرصت یابی و تعریف پروژه مطلوب، به 
افزایش بهره وری، افزایش تولید و ارزش افزوده شرکت های 
کوچک و متوســط کمک می کنند و جزییات انجام پروژه یا 

RFP را بر اساس یک مدل مشارکتی تدوین می کنند.
دهقانی با بیان این که یکی از بزرگ ترین چالش ها این است 
که صاحب مســأله از مشکلات و مســائل کسب و کار خود 
مطلع نیست و نمی تواند تعریف مسأله انجام دهد، ادامه داد: در 

کشور شرکت هایی که مسائل را حل کنند کم نداریم اما کمبود 
شرکت هایی که بتوانند مسأله را به درستی شناسایی و تعریف 
کنند، وجود دارد؛ لازم اســت این دست شرکت ها که به اندازه 
کافی مساله حل کرده اند و اکنون می توانند مسأله تعریف کنند، با 
مشارکت و حمایت وزارت صمت و سایر دستگاه ها تقویت شود.

ضرورت شکل گیری شهرک های مأموریت محور
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور با بیان 
این که صنعت کوچک نمی تواند اثرگذاری بزرگ اقتصادی ایجاد 
کند و شــرکت های SME با تمام مزیت هایشان نمی توانند 
تحولات چشمگیر و رشــدهای بزرگ ایجاد کنند، ادامه داد: 
در واقع، شــرکت های بزرگ هستند که تحول آفرین و ایجاد 
کننده حرکت هستند. کشورهای موفق در فناوری و صنعت، 
ابرشرکت هایی دارند که کشنده شرکت های کوچک و قراردهنده 

این شرکت ها در زنجیره ارزش صنایع هستند.
دهقانی، یکی از ریشه های عدم شکل گیری شرکت های عظیم 
را فرهنگی دانست و افزود: رویکرد عمومی جامعه ما به گونه ای 

است که بیش تر تمایل داریم شرکت خودمان و هویت مستقل 
داشــته باشیم که باید برای اصلاح آن چاره ای بیندیشیم. باید 
شــرکت های بزرگ یا ابرشرکت های مجازی ایجاد کنیم که 
ضمن حفظ هویت شــرکت های کوچک و متوسط، ویژگی 

شرکت های بزرگ را در اختیارمان قرار دهد.
دهقانی با بیان این که ایجاد شــهرک های مأموریت محور، 
می تواند به این موضوع کمک کند، خاطرنشان کرد: ما شهرک 
صنعتی دارویی ایجاد می کنیم که تعدادی شرکت در کنار هم 
فعالند و دارو تولید می کنند. شهرک با ماموریت محوری دارویی 
را طوری تعریف کرده ایم که زنجیره ای از تامین مواد اولیه، تولید، 
بسته بندی، بازاریابی و فروش دارد و در این شهرک، مجوزها را 
برای هرکدام از فعالان این بخش ها تعریف می کنیم به طوری 
که یک شرکت دانش بنیان با استقرار در این شهرک ماموریت 
محور می تواند تمامی بخش های مورد نیازش از تامین مواد اولیه 
تا بازاریابی، فروش و صادراتش را بدون هیچ گونه مانعی و بدون 
این که کارخانه ای ایجاد شود، از زنجیره این شرکت ها تامین 

کند.
دهقانی بیان کرد: ایجاد شهرک های صنعتی مأموریت محور با 
تفکیک عملکرد و مأموریت، می تواند به شرکت های دانش بنیانی 
که دارایی آنها صرفاً فکرافزار است، کمک کند تا بتوانند بدون 
کارخانه و به کمک زنجیره ارزش و تامین این شهرک ها، اشتغال 

و ارزش افزوده خلق کنند.
امضای موافقت نامه ها قراردادهای همکاری میان 

شرکت های دانش بنیان و صنایع کوچک
در ادامه این مراسم، توافق نامه های همکاری ایجاد شهرک 
صنعتــی دانش بنیان و فناور با مشــارکت بخش خصوصی، 
قرارداد همکاری شهرک صنایع کوچک و شرکت های دانش 
بنیان در راســتای استقرار طرح بهینه سازی و متناسب سازی 
مصرف انرژی، تفاهم نامه همکاری طراحی و پیاده سازی توزیع 
امکانات )دیسپاچینگ( و مدیریت هوشمند شهرک های صنعتی، 
تفاهم نامه پروژه نمونه کشوری در بخش انقلاب صنعتی چهارم 
و ارتقای نرم افزارها با مشارکت شرکت های دانش بنیان، ایجاد 
مرکز نوآوری و مدرسه آموزش و ایجاد مرکز تحقیق و توسعه 
با همکاری دانشگاه ها و توافق نامه همکاری مشترک سازمان 
صنایع کوچک و معاونت فناوری و نوآوری وزارت علوم منعقد 

شد.

معاون علمی رییس جمهور تاکید کرد:

ضرورت ایجاد شهرک های صنعتی ماموریت محور
 افزایش استحکام لرزه ای ساختمان ها 

با نانوبتن سبک  ایران ساخت
متخصصان یک شــرکت دانش بنیان موفق به ابداع نانو بتن فوق سبک 
سازه ای شده اند که ضمن کاهش سیمان مصرفی در فرایند تولید بتن موجب 

افزایش مقاومت و استحکام لرزه ای سازه ها می شود.
این شرکت دانش بنیان با اتکا به نوآوری و تلاش نیروهای انسانی نخبه خود توانسته است 
نانوبتن فوق سبک سازه ای را ابداع کند و به ثبت برساند.این شرکت طی سال های متمادی تجربه 
تولید نانو بتن در حال حاضر علاوه بر تولید انحصاری بتن سبک سازه ای در کشور، با تکیه بر 
توانمندی واحد تحقیق و توسعه خود، به عنوان یک شرکت پیشرو در حوزه تکنولوژی بتن، انواع 
بتن های خاص مورد نیاز طراحان و پروژه ها را با ویژگی های سفارشی در زمینه مقاومت، کارآیی، 

رنگ و کیفیت ظاهری ارائه می کند.
سالانه حدود ۸۰ میلیون متر مکعب بتن در کشور تولید می شود که بخش عظیمی از آن فاقد 
کیفیت مطلوب بوده و یا برای رسیدن به مقاومت مورد نظر، به میزانی سیمان در بتن افزوده 

می شود.
به طوری که سرانه مصرف سیمان در کشور به طور میانگین ۱.۵ برابر سرانه مصرف جهانی 
و حدود پنج برابر سرانه مصرف در کشورهای پیشرفته است و از آن جایی که تولید سیمان به 
دلیل مصرف بالای سوخت های فسیلی و تولید ریزگردها جزء آلاینده ترین صنایع در جهان است، 

منجر به آلودگی بیشتر محیط زیست می شود.
در سال های اخیر این شرکت دانش بنیان تحقیقات گسترده و وسیعی را در حوزه کاربرد نانو در 
تکنولوژی بتن انجام داده و علاوه بر ایجاد قابلیت ارائه و ارسال انواع بتن های تولیدی خود به 
صورت خشک بسته بندی شده به سراسر کشور، با استفاده از این بتن های توانمند اقدام به تولید 

قطعات پیش ساخته با کیفیت بسیار بالا کرده است.
حامد صابر، مدیرعامل این مجموعه در توضیح فعالیت ها و تولیدات این شرکت به مشارکت  
سازنده در ارائه راه حل های کارآمد جهت رفع مشکلات پروژه های عمرانی و موارد استفاده از نانو 
بتن فوق سبک سازه ای در آن ها اشاره کرد و گفت: بتن فوق سبک سازه ای، بتنی با محدوده وزن 
مخصوص ۱۲۰۰ تا ۱۸۰۰ کیلوگرم بر مترمکعب و مقاومتی در محدوده ۲۰ تا ۵۰ مگاپاسکال 
است که استفاده از آن یکی از راهکارهای مناسب در جهت کاهش بارمرده و نیروهای زلزله وارد 

بر ساختمان است و باعث افزایش دوام و مقاومت سازه می شود.
وی در ادامه در معرفی سایر تولیدات این شرکت به انواع بتن های خاص شامل بتن مقاومت بالا، 
بتن های اکسپوز و رنگی، بتن خود تراکم، بتن غلطکی و بتن های توانمند اشاره کرد و گفت: این 
بتن های خاص به دو صورت آماده و خشک بسته بندی شده است. همچنین در راستای افزایش 
همزمان کیفیت و سرعت در ساخت و سازهای شهری، این مجموعه با بهره گیری از قابلیت های 
خود در زمینه مطالعات و تحقیقات مهندسی با رویکرد پیش ساخته سازی، نسبت به تولید انواع 
قطعات بتنی سفارشی جهت نما، فضاهای داخلی و مبلمان شهری با استفاده از بتن هایی با کیفیت 

بالا و مقاوم در برابر شرایط جوی اقدام کرده است.
صابر، همچنین از محصول جدید این مجموعه با عنوان »سقف ون دک« با استفاده از نانو بتن 
فوق سبک سازه ای یاد کرد که تحولی جدی در افزایش سرعت و کیفیت اجرای اسکلت بتنی و 

فولادی ساختمان ها محسوب می شود.
همچنین تیم مهندسی مجموعه اقدام به تولید خانه های پیش ساخته مدولار بتنی کرده که 
گام مهمی در راستای صنعتی سازی ساخت مجموعه های آموزشی، خدماتی، تفریحی و مسکونی 

است.
به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، صابر در پایان با اشاره به اهمیت همکاری و مشارکت 
مجموعه های بزرگ و مؤثر در حوزه ساخت و ساز، مانند معاونت های فنی و عمرانی شهرداری ها 
و شرکت های سرمایه گذاری مسکن، در ترویج استفاده از تولیدات باکیفیت و بادوام دانش بنیان 
ابراز امیدواری کرد که با همت مجموعه های خصوصی و دولتی شــاهد افزایش چشــمگیر 
 طول عمر ســازه ها و سطح کیفی ساخت و ساز و نیز کاهش هزینه های زیست محیطی در 

کشور باشیم.

وقتی دخل و خرج ها با هم نمی خواند
ادامه از صفحه یک

اکنون هر سال مبالغ زیادی صرف تحصیل افراد متخصص می شود. راه و پروژه های عمرانی 
ساخته می شود. دولت ها می آیند و می روند و هدف نهایی تمامی این ها، افزایش رفاه عمومی 
است. یکی از مهم ترین شاخص های تاثیرگذار بر سطح رفاه، میزان مصرف کالاهای خوراکی 
از سوی خانور است. سیاست هایی که در اقتصاد و جامعه اعمال می شود، مستقیما بر مصرف و 
سطح رفاه افراد جامعه اثرگذار است. به همین ترتیب، احتیاط و سنجش مدام سیاست ها و آثار 

آن ها از الزامات سیاست گذاری و تصمیم گیری به شمار می آید.
بانک جهانی در گزارشی، تصویر نگران کننده ای از وضعیت درآمدها و مصارف خانوارهای ایرانی 
ارائه کرده است. این گزارش که در نوامبر ۲۰۲3 منتشر شده، مربوط به سال ای ۲۰۱۱ تا ۲۰۲۰ 
است. اطلاعات این گزارش برمبنای داده های سالانه بودجه خانوار تهیه شده که نشان می دهد 

خانوارهای ایرانی در طول این سال ها چگونه درآمد خود را از دست داده اند.
این گزارش با استناد به یک سری داده ها به روند فقر، عوامل تعیین کننده و محرک های فقر در 
ایران می پردازد. در دهه گذشته رشد اقتصاد ایران بی ثبات بوده و عمدتا منفی بوده است. تحریم ها 
تاثیر اقتصادی قابل توجهی داشته است.دوره های پی در پی تحریم های اعمال شده علیه ایران 
باعث کاهش قابل توجه تولید ناخالص داخلی شده است. عدم رشد اقتصادی با تورم بالا همراه 
شــده است که به کاهش قدرت خرید در شرایط واقعی کمک کرده است.با نگاهی به توزیع 
مصرف خانوارها، فقیرترین در دوران رکود بیشترین آسیب را متحمل شدند و در دوره های رونق 

اقتصادی کمترین نفع را بردند. 
دهک های فقیر مجبور شــده اند برای درآمد خود به طور فزاینده ای به دستمزدها و درآمدها 

خوداشتغال متکی باشند، زیرا ارزش یارانه های نقدی کاهش یافته است.
در دوره های کاهش رشد اقتصادی، افزایش فقر ناشی از کاهش ارزش واقعی درآمد حاصل 
از دستمزدها و خوداشتغالی بود. بر همین اساس، از آن جا که درآمد خانوارها بر اثر تورم کاهش 
می یابد، آن ها مجبور به کاهش مصرف شدند و بسیاری از خانورها را به عمق فقر سوق داده است. پژوهشــگران می گویند داروی محبوب بــرای درمان بیماری 

دیابت نوع ۲ و کاهش وزن می تواند در برابر سرطان روده بزرگ 
محافظت ایجاد کند.

به نقل از اس ای، بر اساس تجزیه و تحلیل جدید پژوهشگران در ایالات متحده، 
دارویی که معمولا برای درمان دیابت نوع ۲ و کاهش وزن اســتفاده می شود، 
می تواند به طور موثری در برابر سرطان روده بزرگ)کولورکتال( محافظت ایجاد 

کند.
داروی مورد نظر در دســته ای از داروها قرار دارد که به عنوان آگونیست های 
گیرنده پپتید-۱ شبه گلوکاگون)RAs ۱-GLP( شناخته می شوند. این داروی 
شگفت انگیز با نام تجاری Wegovy فروخته می شود و آثاری از کاهش وزن و 

کاهش خطر مشکلات قلبی عروقی را نیز از خود نشان داده است.
ما می دانیم که اضافه وزن یا ابتلا به دیابت نوع ۲ خطر ابتلا به سرطان روده 
را افزایش می دهند؛ این دارو ضمن این که به همین مشکلات می پردازد، موارد 
سرطان روده را در افرادی که اضافه وزن ندارند یا چاق نیستند نیز کاهش می دهد.
سرطان روده بزرگ)Colorectal cancer( که به نام های سرطان کولون، 
ســرطان رکتوم یا چنگار روده بزرگ نیز شناخته می شود، به رشد سلول های 
سرطانی در کولون یا رکتوم  )بخشی از روده بزرگ( گفته می شود. این بیماری 

به دلیل رشد و تکثیر غیرطبیعی سلول ها اتفاق می افتد. این سلول ها می توانند به 
بافت های دیگر بدن انتشار و یا در آن ها تکثیر یابند. نشانه ها و علائم این بیماری 
می تواند شــامل مواردی همچون خون در مدفوع، تغییر در حرکات روده و دفع 

مدفوع، کاهش وزن و خستگی همیشگی باشد.
ناتان برگر، دانشمند تحقیقات پزشکی در دانشکده دانشگاه کیس وسترن رزرو

 )Case Western Reserve( می گوید: نتایج ما به وضوح نشان می دهد 
این دارو در جلوگیری از ایجاد سرطان روده بزرگ، به طور قابل توجهی موثرتر از 

داروهای رایج ضد دیابت مانند متفورمین یا انسولین است.
برگر و همکارانش داده های جمع آوری شــده از بیش از یک میلیون بیمار را 
در پایگاه داده ملی سوابق سلامت ایالات متحده بررسی کردند و بیماران مبتلا 
به دیابت نوع ۲ را که درمان های متفاوتی را برای این بیماری انجام داده بودند، 

شناسایی کردند.
سپس مطابقت ها تا آنجایی که ممکن بود بر اساس ویژگی هایی نظیر جنسیت، 

نژاد، سن و وضعیت اجتماعی-اقتصادی انجام شد.
در ۲۲ هــزار و ۵۷۲ بیمار مبتلا به دیابت نوع ۲ که تحت درمان با انســولین 
قرار گرفته بودند، ۱۶۷ مورد ســرطان روده بزرگ ثبت شد. در حالی که در یک 
مجموعه مشــابه از ۲۲ هزار و ۵۷۲ بیمار مبتلا به دیابت نوع ۲ تحت درمان با 

داروی  RAs ۱-GLP، فقط ۹۴ مورد ســرطان روده بزرگ وجود داشت که 
حاکی از کاهش ۴۴ درصدی است.

این تیم همچنین دو گروه متشکل از ۱۸ هزار و ۵۱۸ بیمار دیابت نوع ۲ را که با 
 ۱-GLP داروی متفورمین درمان شده بودند، در مقابل بیماران استفاده کننده از
RAs  مورد بررســی قرار دادند. در اینجا، تعداد موارد ســرطان روده بزرگ به 
ترتیــب ۱۵3 در مقابل ۹۶ بود که یک کاهش 3۷ درصدی را نشــان می دهد. 
اگرچــه اضافه کردن عواملی مانند مدت زمان نظارت بر هر بیمار، این میزان را 

به ۲۵ درصد کاهش داد.

زمانی که گروه ها به بیماران مبتلا به چاقی یا دارای اضافه وزن محدود شدند، این 
خطر بیشتر کاهش یافت. در این گروه ها، داروی RAs ۱-GLP با ۵۰ درصد 
کاهش در موارد سرطان روده بزرگ در مقایسه با افراد تحت درمان با انسولین و 

۵۸ درصد کاهش در مقابل افراد تحت درمان با متفورمین همراه بود.
این نتایج برای اثبات اینکه داروی RAs ۱-GLP به شــکل ویژه در برابر 
سرطان روده بزرگ محافظت ایجاد می کند، حتی اگر گروه های مختلف تا حد 
ممکن با هم مطابقت داشــته باشند، کافی نیست، اما قطعاً نشان می دهد که 

تحقیقات و آزمایش های بالینی بیشتر، ارزش پیگیری دارند.
این کارآزمایی ها می توانند داروی RAs ۱-GLP  را با دقت بیشتری بررسی 
کنند تا تجزیه و تحلیل کنند که چگونه ممکن است این دارو مانع از ایجاد سرطان 
روده بزرگ شود.با توجه به شیوع روزافزون چاقی و قرارگیری سرطان روده بزرگ 
به عنوان دومین عامل مرگ و میر ناشی از سرطان در ایالات متحده )مسئول 
حدود ۵۲ هزار و ۵۵۰ مرگ در هر سال در این کشور( مطمئناً از هرگونه پیشرفت 
در این حوزه استقبال می شود.رونگ ژو پژوهشگر این مطالعه از دانشگاه کیس 
وسترن رزرو می گوید: طبق دانش ما، این اولین نشانه ای است که این دسته از 
داروهای محبوب کاهش وزن و ضد دیابت، بروز سرطان روده بزرگ را نسبت به 

سایر عوامل ضد دیابت کاهش می دهند.

جلوگیری از سرطان روده با داروی دیابت و چاقی

اخبار کوتاه 

دانشمندان موفق به ابداع واکسنی شده اند که کلسترول بد خون 
)LDL( را تا ۳۰ درصد کاهش می دهد.

به نقل از اس ای، کلسترول بالا در حال تبدیل شدن به یک مشکل سلامتی 
بسیار رایج است که در حال حاضر از هر ۵ بزرگسال در ایالات متحده ۲ نفر را 

تحت تاثیر قرار می دهد.
اکنون واکسن جدیدی که در حال توسعه است، وعده می دهد که به طور موثر و 

مقرون به صرفه سطح »کلسترول بد خون« را در بدن کاهش دهد.
این کلسترول بد به شکل لیپوپروتئین های با چگالی کم یا LDL ، نوعی از 
کلسترول است که می تواند باعث انسداد خطرناک در شریان ها، کاهش جریان 
اکسیژن به قلب یا ایجاد لخته های خونی شود که در نهایت می تواند منجر به 

سکته شود.
گروهی به سرپرستی پژوهشگران دانشگاه نیومکزیکو و دانشگاه کالیفرنیا دیویس 
در آزمایش هایی که روی موش ها و میمون ها انجام شد، توانستند با هدف قرار 
 )PCSK۹(۹ دادن پروتئینی به نام پروپروتئین کنورتاز سوبتیلیسین/ککسین نوع

که یک رابطه مهم با LDLها دارد، سطح LDL را کاهش دهند.
برایس چاکریان، متخصص ژنتیک مولکولی از دانشگاه نیومکزیکو می گوید: این 
واکسن بر اساس یک ذره ویروس غیر عفونی ساخته شده است که فقط پوسته ای 
از یک ویروس است. اکنون مشخص شده است که ما می توانیم از پوسته یک 

ویروس برای تولید واکسن علیه انواع چیزهای مختلف استفاده کنیم.
گیرنده های ویژه روی ســلول های کبد مسئول حفظ LDL در سطح ایمن 
هستند، اما مقدار اضافی PCSK۹ می تواند به این گیرنده ها آسیب برساند، به 
این معنی که گیرنده ها کارایی کمتری پیدا می کنند و کلسترول بد بیشتری در 

خون شناور می شود.ژنتیک، رژیم غذایی و عوامل مختلف دیگر می توانند بر تولید 
 PCSK۹ در بدن تأثیر بگذارند. در اینجا، ترکیب قطعات کوچک PCSK۹
با ذره ویروس غیر عفونی به این معنیPCSK۹  که یک پاسخ سیستم ایمنی 

ایجاد می شود و پروتئین PCSK۹ را هدف قرار می دهد و خنثی می کند.
این واکسن نشان داده که می تواند کلسترول بد را تا 3۰ درصد کاهش دهد. این 
واکسن به اندازه مهارکننده های PCSK۹ فعلی موثر است، همچنین راه حلی 

است که به طور بالقوه می تواند هزینه بسیار کمتری داشته باشد.
چاکریان می گوید: ما علاقه مندیم رویکرد دیگری را توسعه دهیم که هزینه 
کمتری داشته باشد و به  طور گسترده تر قابل اجرا باشد، نه فقط در ایالات متحده، 
بلکه در مکان هایی که منابع لازم برای پرداخت این درمان های بسیار گران را 

ندارند.
البته پژوهشگران این مطالعه می گویند ما هنوز فاصله زیادی با دسترسی به 

واکسنی داریم که بتواند در انسان ها استفاده شود، اما نتایج امیدوارکننده   هستند.
این واکسن، راه حلی مقرون به صرفه تر از گزینه های فعلی است و حدود یک 

سال در هر دوز دوام می آورد.
در حال حاضر یک دهه است که این واکسن در حال توسعه است و در مرحله 

بعدی، بر روی انسان آزمایش خواهد شد.
هر چند که این واکسن نیاز به مطالعه بیشتر و تامین مالی بیشتر دارد، اما تخمین 
زده می شود  که این واکسن سالانه نزدیک به ۱۸ میلیون جانی را که در سراسر 

جهان به دلیل بیماری های قلبی عروقی از دست می روند، نجات دهد.
چاکریان می گوید: امیدواریم در ۱۰ سال آینده این واکسن را برای انسان ها تولید 

کنیم. این پژوهش در مجله NPJ Vaccines منتشر شده است.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به برنامه ریزی برای 
حل شدن مشکل دکل های مخابرات و تلفن های همراه در تهران، 
گفت: هیبت دکل ترسناک است ولی ضرر آنها به اندازه تلفن همراه 

نیست.
عیســی زارع پور در حاشیه جلســه دولت درباره قطع شدن برخی دکل های 
تلفن هــای همراه در تهران، اظهار کرد: یک مســاله ای که در تهران و برخی 
کلان شهرها داریم این است که برخی BTS و ساتهای اپرتورهای همراه که 
عموما در فضای عمومی و وپارک ها نصب شده اند با حکم ماده ۱۰۰  مواجه شده 
و تخریب شده  یا خاموش شوند. با همراهی خوب شهردار تهران در هفته گذشته 

جلسه با اپراتورها برگزار شده و تصمیم گیری شده که مشکل حل شود.
وی ادامه داد: قریب به هزار ســایت مشــمول حکم ماده ۱۰۰ شده بود که با 
همراهی شهردار تهران، مساله آنها حل شده و امیدواریم در آینده سازوکاری در 
نظر گرفته شود که چنین مشکلی بوجود نیاید. منافع BTS ها به مردم می رسد 

و نباید صرفا نگاه اقتصادی داشت.
وزیر ارتباطات درباره زمان حل شدن این مشکل، بیان کرد: زمان بندی انجام 
شده و اپراتورها باید جرایمی را پرداخت کنند. البته بحث ممانعت مردم از نصب 
دکل ها  و BTS ها در مجاورت منازل خود یکی از موانع توسعه شبکه همراه 
اســت که بارها گفته ام این ها ضرر ندارند و مدام این ها را پایش و اندازه گیری 
می کنیم و به مراتب پایین تر از استاندارهای بین المللی است و خیال مردم راحت 
باشد. هیبت دکل ترسناک است و من این را قبول دارم ولی ضرر آنها به اندازه 

گوشی نیست.

یکی از شــرکت های مســتقر در پارک علم و فناوری کرمان 
کارت های ویزیت پیشــرفته مبتنی بر فناوری NFC را عرضه 
کردند که اطلاعات فرد و یا محصولات و خدمات آنها را از طریق 

موبایل می تواند با دیگران به اشتراک بگذارد.
نوید زراعتی، مدیر عامل این شرکت فعال در حوزه فناوری اطلاعات مستقر 
در پارک علم و فناوری کرمان، گفت: زمینه تحقیقاتی ما در زمینه تولید نرم افزار 
اســت و در سال جاری موفق به طراحی و ساخت کارت های ویزیت هوشمند 

شدیم.
وی افزود: این کارت ها این قابلیت را دارند که می توان با اســتفاده از فناوری 

NFC اطلاعات کاربر را از در داخل این کارت بارگذاری کرد.
زراعتی با بیان اینکه اطلاعات بارگذاری شــده بر روی این کارت ها می تواند 
شــامل اطلاعات فرد، محصولات تولیدی مرتبط بــا فرد صاحب کارت و یا 
کاتالوگ های محصولات باشد، اظهار کرد: هر زمانی که نیاز بود، فرد می تواند از 

طریق اینترنت، اطلاعات داخل کارت را ببیند.
مدیر عامل این شرکت فناور یادآور شد: از این طریق زمانی که فرد به جلسه ای 
می رود و یا کسی اطلاعات وی را درخواست کرد، فرد صاحب کارت می تواند 
با قرار دادن کارت بر روی گوشی فرد مقابل، کلیه اطلاعات خود را به گوشی 

طرف مقابل منتق کند.
وی انتقال اطلاعات را از طریق نرم افزار NFC دانست و خاطر نشان کرد: اگر 
گوشی فاقد این نرم افزار بود، از طریق QR کد روی کارت می توان اطلاعات 

آن را منتقل کرد.
زراعتی عنوان این کارت را »دوچی« به معنای »کاربرد دو چیز« یعنی کارت 

ویزیت مجازی و واقعی دانست و گفت: امکان بارگذاری شبکه های اجتماعی 
فرد، تماس ها، محصولات تولیدی، خدمات ارائه شده، رزومه فرد و ویدئو از دیگر 

قابلیت های این کارت به شمار می رود.
مدیرعامل این شرکت فناور تاکید کرد: زمانی که این کارت از سوی ما برای 
کاربر صادر می شود، پروفایل و یک نام کاربر و رمز عبور به فرد داده می شود و 
فرد می تواند در هر زمانی که بخواهد، اطلاعات خود را ببیند و یا ویرایش کند و 

یا مواردی را به آن اضافه کند.
وی با بیان اینکه کارت های NFC در ایران تولید نمی شوند، افزود: نوع کارت 
استفاده شده برای این منظور نیز در ایران تولید نمی شود، چون فناوری ای که 
چسب بین کارت زده می شود و چیپ NFC  بین آنها قرار می گیرد، در کشور 

نبود که ما این نوع کارت ها را به تولید رسانیدیم.
مدیر عامل این شرکت فناور یکی دیگر از کاربردهای این کارت ها را اطلاعات 
تماس عنوان کرد و گفت: در این کارت امکان ذخیره ســازی رمز وای فاز نیز 

وجود دارد.
زراعتی در پاسخ به این سؤال که آیا این کارت همانند کارت کلید اتاق های هتل 
 RFID و هم NFC اســت، گفت: کارت های هتلی هم بر اساس فناوری

است.
وی تاکید کرد: ما اخیرا تفاهم نامه ای را با یک شرکت مستقر در پارک فناوری 
نجف آباد اصفهان برای تولید ۱۰ هزار دستبند NFC برای بیماران مبتلا به 
آلزایمر منعقد کرده ایم. این دستبند قابلیت ردیابی این دسته از بیماران را دارد، به 
این صورت که اگر فرد از منزل خارج شد، از طریق این دستبند که اطلاعات فرد 

گمشده در گوشی وی وارد می شود، می توان به خانواده وی اعلام کرد.

اعلام خبر تغییر تعرفه های اینترنت، مهاجرت ۲۰ درصد از کاربران 
نهایی ایران به IPv6 و برگزاری نمایشگاه تلکام، برخی از مهم 
ترین خبرهایی بودند که هفته گذشته در حوزه ارتباطات و فناوری 

اطلاعات منتشر شد.
هفته ابتدایی دی ماه در حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات با خبر آغاز بیســت 
و چهارمین نمایشگاه تلکام شروع شد. این نمایشگاه که پس از چند سال وقفه 
برگزار شد، شاهد حضور مســئولان و صاحب نظران حوزه ارتباطات و فناوری 
 اطلاعات و سایر حوزه ها بود. از جمله مهم ترین اتفاقات رخ داده در این نمایشگاه 
می توان به اظهار نظر معاون وزیر ارتباطات یعنی رئیس سازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی در رابطه با تغییر تعرفه اینترنت که مدت ها بود اپراتورها درخواست 
کرده بودند، اشاره کرد.امیر محمدزاده لاجوردی- رئیس سازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی در حاشیه این نمایشگاه اعلام کرد آنها اختیار و امکان برای تغییر 
تعرفه های ارتباطی را دارند اما هرنوع تغییر تعرفه مشروط بر آن است که اگر تغییر 
تعرفه ای انجام شود مشخص شود که اپراتور چگونه می خواهد این افزایش درآمد 
را هزینه کند.موضوعی که وزیر ارتباطات هم در پایان هفته درباره آن صحبت کرد 
و گفت به دنبال سود اپراتور نیستند، به دنبال افزایش کیفیت هستند. در نهایت با 
گذشت یک روز از اظهار نظر وی اعلام شد که اپراتورهای ارتباطی شاخص های 
ابلاغی رگولاتوری را پذیرفتند.بر این اساس روز پنجشنبه گذشته اعلام شد که 
طبق تصمیمات اتخاذ شده بعد از جلسه اپراتورها در رگولاتوری و پذیرش تعهدات 
مرتبط با افزایش کیفیت شبکه توسط آن ها مقرر شد که تعرفه اینترنت اپراتورهای 
ارتباطی حدود 3۰ درصد افزایش یابد.مدیران عامل اپراتورها با حضور در سازمان 
تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی شروط رگولاتوری را پذیرفتند که برخی از این 
شروط به شرح زیر است: افزایش سایتهای نسل پنجم به ۱۰ درصد تا پایان سال 

۱۴۰3، افزایش پوشش نسل چهارم در کشور به ۹۶ درصد تا پایان سال ۱۴۰3 و 
افزایش 3۰ درصدی میانگین سرعت اینترنت در شش ماه آینده.از خبرهای مهم 
دیگر این هفته می توان به مهم ترین پروژه وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
یعنی طرح فیبر نوری اشــاره کرد. پروژه ملی فیبر نوری منازل و کسب و کارها، 
زیرساخت ارتباطات کشور را تا دهه های آینده تامین می کند و بر اساس همین 
قوانین، اجرای پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارها برای وزارت ارتباطات و 
تمامی دستگاه ها تبدیل به تکلیف شده است. در این رابطه عیسی زارع پور، وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در جلسه بررسی وضعیت پروژه فیبرنوری منازل و 
کسب  و کارهای استان البرز اعلام کرد در کشور آمریکا که ارتباطات ماهواره ای 
هم وجود دارد کنگره این کشور برای توسعه فیبرنوری منازل آن مبلغی ۴۰ میلیارد 
دلار تصویب کرده چرا که هیچ تکنولوژی نمی تواند جای ارتباطات پرسرعت مبتنی 
بر فیبرنوری را بگیرد.از سوی دیگر در هفته که گذشت توزیع دارو در سکوهای 
مجازی هم تصویب شــد. در سی و هشتمین جلسه کمیسیون راهبری اقتصاد 
دیجیتال با حضور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات پیش نویس آیین نامه اجرایی، 
ضوابط و اصول حاکم بر اپراتورهای هوشمند حوزه سلامت الکترونیک بررسی 
شد.در این باره وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات زارع پور معتقد است به دلیل اینکه 
بستر و زمینه فعالیت در این حوزه فرآهم است و سکوها نیز درخواست فعالیت در 
این حوزه دارند با تصویب این آیین نامه در مدت کوتاه چند روزه امکان عملیاتی 
کردن این موضوع وجود دارد.همچنین راه اندازی خطوط مستقیم پستی به منظور 
تحقق بیشتر مولفه های سرعت، دقت و امنیت به عنوان مهمترین ارکان شبکه 
پســتی از اقداماتی است که در سال های اخیر بیشتر در دستور کار شبکه پستی 
کشور قرار گرفته و همراه با تغییرات بنیادی در سایر بخش ها، درسطح کشور در 
حال انجام است.در این راستا اخیرا اعلام شد به منظور بسترسازی برای توسعه 

خدمات پســتی و رونق اقتصادی مناطق محروم و روستاها خط مستقیم مبادله 
پستی بین تهران و زاهدان وبالعکس راه اندازی شد. کاهش سرعت سیر مرسولات 
پستی به میزان ۱۲ ساعت، صیانت از امانات با جلوگیری از آسیب های احتمالی در 
جابجایی ها، جلوگیری از رسوب مرسولات در مبادی و حذف خطوط پیمانکاری از 
جمله مزایای این اقدام است که منجر به رضایتمندی و آسودگی خاطر مشتریان 
می شود.مهاجرت ۲۰ درصد از کاربران نهایی ایران به IPv۶ از جمله خبرهای 
مهمی بود که در این هفته منتشر شد. نسخه ۶ آی پی )IPv۶( آخرین نسخه 
از پروتکل اینترنت بوده و با نسخه رایج IPv۴( ۴( تفاوت بسیاری دارد؛ در ورژن 
۶، طول آدرس ها ۱۲۸ بیت بوده و دامنه بسیار گسترده ای را پشتیبانی می کند و 
در سطح بین المللی طی سال های گذشته تلاش های متعددی در حوزه گذر به 
IPv۶ صورت گرفته است.در این راستا اخیرا در همایشی تحت عنوان »مدیریت 
منابع اینترنتی، راهبری گذر به IPv۶ «، اهم اقدامات انجام شده در حوزه مدیریت 
منابع اینترنتی تشریح شد و ضرورت گذار از IPv۴ به IPv۶ مورد بررسی قرار 
گرفت. محمد خوانساری-رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران- در این همایش 
با تاکید بر این که منابع اینترنتی در جهان به صورت ناعادلانه ای توزیع شده اند و 
مدیریت منابع اینترنتی در واقع بخشی از مدیریت اینترنت است،  بیان کرد در حال 
حاضر یک سوم آدرس های IPv۴ در انحصار آمریکا قرار دارد و به عبارتی به ازای 
هر آمریکایی چهار IPv۴ وجود دارد. اما در ایران، سرانه هر کاربر از آدرس های 
 IPv۴ میــزان ۲۵/۰ و ما رتبــه 3۴ دنیا از لحاظ تخصیص آدرس های IPv۴
داریم.وی گذار از IPv۴ به IPv۶ را یک ضرورت دانست و در خصوص اقدامات 
 IPv۶ ایران در این زمینه بیان کرد: تاکنون ۲۰ درصد از کاربران نهایی ایران به
مهاجرت کرده اند و شبکه های دولتی و سازمانی در حال اخذ مجوزهای لازم برای 

گذار به IPv۶ هستند.

 کاهش ۳۰ درصدی کلسترول بد خون 
با یک واکسن

 ضرر دکل های مخابرات 
به اندازه تلفن  همراه نیست

 اطلاعات شخصی و محصولات خود را با کارت های ویزیت 
مبتنی بر فناوری NFC به اشتراک بگذارید

اینترنت رسماً ۳۰ درصد گران شد

آگهی فقدان سند مالکیت
آقــای قربانعلــی علیجانــی بائــی بــه وکالــت از آقــای حســن عباســی بائــی 
ــل  ــه 148 باب ــر خان ــرگ استشــهادیه المثنــی کــه در دفت ــه دو ب ــا ارائ ب
ــماره 140221710004038460  ــت ش ــی درخواس ــده و ط ــاء ش امض
مــورخ 1402/09/22 تقاضــای صــدور ســند المثنــی ششــدانگ پــاک 
ــر  ــل دفت ــه ذی ــل ک ــت باب ــازده ثب ــی بخــش ی ــی از 53- اصل 457 فرع
7 و صفحــه 44 و ثبــت 5026 ثبــت و صــادر و تســلیم گردیــده بــود در 
اثــر جابجایــی مفقــود شــده در اجــرای مــاده 120 اصاحــی آئیــن نامــه 
ــام مقتضــی اســت چنانچــه  ــل آن اع ــای ذی ــت و تبصــره ه ــون ثب قان
ســند مالکیــت مذکــور تحــت هــر عنــوان بــه آن دفترخانــه ارائــه گردیــد 
از انجــام هــر گونــه اقــدام خــودداری و لاشــه ســند را از آورنــده اخــذ و 
بــه ایــن اداره ارائــه فرماییــد. در ضمــن برابــر ســند رهنــی 91845 مــورخ 
1388/11/07 در رهــن بانــک مســکن مرکــزی بابــل مــی باشــد./ م الــف: 

1627034
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام)ره( جهت استحضار

تاریخ انتشار: 1402/10/09
سید مهدی حسینی کریمی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بابل 6471

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و 

ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف
برابــر آراء صــادره هیئــت موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتی اراضــی و ســاختمانهای 
ــای علیرضــا  ــارض آق ــا مع ــه ب ــات مالکان ــی تصرف ــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبت فاق
فرزادیــان بشــماره شناســنامه 2292 بشــماره ملــی 2269863194 صــادره از علــی آبــاد فرزنــد 
ــه  ــک قطع ــدانگ ی ــده 1402114412480000724 در شش ــه پرون ــی کاس ــلیمان متقاض س
زمیــن کــه در آن احــداث بنــا شــده اســت بــه مســاحت 96.53 متــر مربــع از پــاک 108-اصلی 
واقــع در اراضــی باکــر محلــه بخــش 3 حــوزه ثبــت ناحیــه 2 گــرگان طبــق رای صــادره حکایــت 
از تصرفــات متقاضــی دارد لــذا بــه منظــور اطــاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه پانــزده 
روز آگهــی میشــود از ایــن رو اشــخاصی کــه نســبت بــه رای صــادره فــوق الذکــر اعتراض داشــته 
ــا ذکــر  باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بمــدت دو مــاه اعتــراض خــود را ب
شــماره پرونــده بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یکمــاه از تاریخ تســلیم 
اعتــراض بــه مرجــع ثبتــی دادخواســت خــود را بــه مرجــع ذیصــاح قضائــی تقدیــم و گواهــی 

تقدیــم دادخواســت را بــه ایــن اداره ارائــه نماینــد. 
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